
Protokół Nr XXIII/16 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 31 maja 2016 roku 

Otwarcie obrad – godz. 15.04 

Zamknięcie obrad – godz. 18.14 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 

Ad. 3 

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z 
dnia 29 kwietnia 2016 roku. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 

Ad. 5 
 

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad w pkt. 11 DRUKU Nr 
11tj.: projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Radków, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat na rzecz gminy oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Radków, który został szczegółowo omówiony 
na wspólnym posiedzeniu Komisji RM. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15  przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 

Ad. 6 
 
Przewodniczący RM - poprosił o złożenie informacji o sytuacji sanitarno - epidemiologicznej 
w Gminie Radków z - cę Inspektora Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 
Kłodzku.  
 



Elżbieta Sobera - z - ca Inspektora Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w 
Kłodzku złożyła informację o sytuacji sanitarno - epidemiologicznej w Gminie Radków za 
2015 rok (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Ad. 7 

Przewodniczący RM - poprosił o złożenie informacji o przygotowaniach do wypoczynku 
letniego. 

L. Jagódka - kierownik referatu OKiS złożyła informację o przygotowaniach do wypoczynku 
letniego (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Ad. 8 

Przewodniczący RM - poprosił o złożenie informacji o przygotowaniu obiektów sportowo - 
rekreacyjnych oraz bazy noclegowej do sezonu letniego. 

L. Jagódka - kierownik referatu OKiS złożyła informację o przygotowaniu obiektów sportowo 
- rekreacyjnych oraz bazy noclegowej do sezonu letniego (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).  

A. Kowalczyk - kierownik Referatu Programowania Rozwoju i Współpracy Transgranicznej 
złożyła informację o przygotowaniu bazy noclegowej do sezonu letniego (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionych informacji. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Ad. 9 

Przewodniczący RM - poprosił Dyrektora GCKSiT o złożenie informacji o przygotowaniach 
do obchodów Dni Radkowa (Kraina Gór Stołowych - Jarmark Stołowogórski) a także 
informacji o przygotowaniu obiektów sportowo - rekreacyjnych i bazy noclegowej do sezonu 
letniego i informacji o przygotowaniach do wypoczynku letniego. 

M. Kusiakiewicz - Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki w Radkowie złożył 
w/w informacje (informacje stanowią  załączniki do protokołu) 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionych informacji. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

O godz. 1550 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1608 Przewodniczący RM wznowił obrady. 

Ad. 10 

 Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 27 kwietnia 2016 roku do 30 
maja 2016 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 



Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Ad. 11 

DRUK NR 1 w sprawie przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz 
realizacji projektu pn. „Trasa edukacyjna szlakiem zabytków przyrodniczych i 
historycznych 

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 2 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 3 w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze 
przetargu oraz zastosowania bonifikaty od ceny sprzedaży budynku i pierwszej opłaty 
z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości  



Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 4 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Biblioteki 
Publicznej Miasta i Gminy Radków im. Karola Estreichera w Radkowie nieruchomości 
z gminnego zasobu nieruchomości  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictw pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 5 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz 
Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki w Radkowie nieruchomości z 
gminnego zasobu nieruchomości  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 6 w sprawie zmiany nazwy ulicy 

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus  - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały przy 1 głosie wstrzymującym. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały przy 1 głosie wstrzymującym. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
przy 1 głosie wstrzymującym. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -13  przeciw - 0  wstrzymało się - 2. 

DRUK NR 7 w sprawie przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej pn. „Drenaż limfatyczny 
u mieszkanek Gminy Radków po mastektomii”  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 8 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 9 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 10 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2016 rok  

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projektu chwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 

DRUK NR 11 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Radków, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat na rzecz gminy oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Radków 

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projektu chwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za -15  przeciw - 0  wstrzymało się - 0. 



Ad. 12 

J. Gorczycki - poprosił o stworzenie małego placu zabaw przy Orliku lub przy Przedszkolu w 

Tłumaczowie oraz zapytał jaka jest możliwość wypożyczenia maszyny do wyczesania trawy 

na Orlikach. 

Burmistrz - poinformował, że nie widzi problemu aby plac zabaw w Tłumaczowie powstał z 

funduszy pomocowych, który najprawdopodobniej uda się zrealizować wczesną wiosną 

przyszłego roku. Nie jest to poza możliwościami Gminy. W sprawie wyczesania trawy na 

boiskach Orlika Burmistrz zaproponował rozwiązanie czesania boisk na wszystkich Orlikach 

w przyszłym roku przez wyspecjalizowaną firmę, która postawi trawę i uzupełni granulat aby 

trawa zachowała swoje walory. 

J. Gorczycki - podziękował Burmistrzowi za udzielenie odpowiedzi. Radny poprosił o 
rozważenie wymiany budek w Ścinawce Dolnej, które stanowią zaplecze Orlika.  

Burmistrz - wyjaśnił, że po przeprowadzonej inwentaryzacji w obiekcie przylegającym do 
szkoły w Ścinawce Dolnej, który dotychczas był nie wykorzystany, podjął decyzję o 
przeznaczeniu go na zaplecze Orlika Jest już zlecony projekt na adaptację pomieszczeń w 
tym budynku przy szkole na zaplecze dla Orlika. 

S. Hajłasz - poinformował o braku regulaminu na plac zabaw w Ścinawce Górnej, który 
usytuowany jest blisko rzeki. Poprosił o uzupełnienie brakujących regulaminów. 

Ad. 13 

Nie złożono. 

Ad.14 

Burmistrz - udzielił odpowiedzi na pytania i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów: 

- wniosek radnej A. Rakowskiej dotyczący oznakowania przejścia dla pieszych na drodze 
wojewódzkiej na końcu zejścia z ul. Piastowskiej w kierunku basenu - Burmistrz wystąpi z 
wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o oznakowanie na tej drodze. Po 
przeprowadzonej rozmowie telefonicznej może powiedzieć, że wniosek został przyjęty 
pozytywnie 

- wniosek M. Chrzana sołtysa wsi Wambierzyc w sprawie ustawienia lustra - Burmistrz 
wyjaśnił, że wniosek został rozpatrzony pozytywnie i w terminie do 15 czerwca br. lustro 
zostanie ustawione na skrzyżowaniu ul. Polanickiej do ul. Wiejskiej i Placu NMP 

- wniosek radnego S. Hajłasza w sprawie ustawienia lustra - Burmistrz poinformował, że na 
wniosek sołtysa i mieszkańców zostało zamontowane lustro na skrzyżowaniu w Ścinawce 
Średniej od byłych Zakładów Przędzalni do Piekarni oraz dodatkowo na koszt Gminy 
zostanie zamontowane lustro, które będzie pokazywało jadącym z centrum Ścinawki odcinek 
drogi do przędzalni   

Burmistrz poinformował, że rozpatrywany jest projekt o zmianę organizacji ruchu w 
Radkowie. Rozważane jest odwrócenie ruchu w Rynku aby poprawić bezpieczeństwo. Po 
przeprowadzonej analizie jest propozycja, aby przełożyć wjazd do Rynku na ul. Kolejową a 
dotychczasowy wjazd na ul. Chrobrego zrobić ulicą wyjazdową co złagodzi wjazd na ulicę 
główną i poprawi bezpieczeństwo. Analiza zostanie przesłana do Starostwa Powiatowego w 
Kłodzku o wydanie decyzji. Burmistrz poinformował również, że jest zgoda konserwatora 
zabytków w sprawie modernizacji fontanny.  

 



Ad. 15 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie.  

 

Protokołowała:              Przewodniczący 

Lucyna Połowczuk        Rady Miejskiej w Radkowie 

      Stanisław Hajłasz 

 

 


